

Title (en)

Tool for producing undivided sand cores or moulds for castings presenting a screw thread.

Title (de)

Werkzeug zur Herstellung von ungeteilten Kernen oder Formen aus Sand für Gußstücke, die ein Gewinde aufweisen.

Title (fr)

Outil pour la production de noyaux ou moules de sable non-divisés pour pièces moulées présentant un filetage.

Publication

EP 0212459 A2 19870304 (DE)

Application

EP 86110900 A 19860807

Priority

DE 3528589 A 19850809

Abstract (en)

In tools of this kind with a thread-forming pattern (3) which can be inserted into a core box or flask, there is the problem of unscrewing the pattern (3) without damaging the moulding material. To ensure that the thread reproduced in the finished core or finished mould remains largely free from forces when the thread-forming pattern (3) is unscrewed, the pattern (3) has an external thread (4) and an internal thread (6) of the same pitch, the non-thread-forming thread being guided on a threaded spigot (2) or in a threaded nut, which absorbs the forces which occur during unscrewing.
<IMAGE>

Abstract (de)

Bei Formwerkzeugen zur Herstellung von ungeteilten Kernen oder Formen aus Sand für Gußstücke, die ein Gewinde aufweisen, mit einem in einen Kern- oder Formkasten einsetzbaren gewindegabenden Modell (3) besteht das Problem, dieses (3) ohne Beschädigung des Formstoffs herauszuschrauben. Damit das im fertigen Kern oder der fertigen Form abgebildete Gewinde beim Herausschrauben des gewindegabenden Modells (3) weitgehend frei von Kräften bleibt, besitzt es (3) ein Außengewinde (4) und ein Innengewinde (6) gleicher Steigung, wobei das nicht abbildende Gewinde auf einem Gewindezapfen (2) oder in einer Gewindemutter geführt ist, der bzw. die beim Herausschrauben auftretenden Kräfte aufnimmt.

IPC 1-7

B22C 9/00; B22C 9/06; B22C 9/10; B22D 17/20; B22D 17/24

IPC 8 full level

B22C 9/22 (2006.01); **B22C 13/12** (2006.01)

CPC (source: EP)

B22C 9/22 (2013.01); **B22C 13/12** (2013.01)

Cited by

US5743321A; CN1046442C; WO9603237A1; US10737317B2

Designated contracting state (EPC)

AT DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

EP 0212459 A2 19870304; EP 0212459 A3 19870826; DE 3528589 A1 19870219

DOCDB simple family (application)

EP 86110900 A 19860807; DE 3528589 A 19850809